
Menighedsrådsmøde den 21. august 2024 kl. 17.00 

Til stede: Bente Dahl, Mikkel Wold, Susanne Freddin Skovhus, Anders Jørgensen, 
Helle Espersen, Regitze Jensen, Jens Vindekilde, Birthe Malmgren, Ole Justesen, Jens 
Kaas, og Sahra Lindeberg (Ref.). 

A;ud fra: Hanne Charina Baumann. 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden. 

2. Referat fra seneste møde 29. maj tages Ql eRerretning. Har været 
rundsendt på mail og godkendt af Rådet i ugen eRer mødet. 

3. Referent Sahra  

4. Økonomi v/ Bente – rådet skal gennemgå kvartalsrapporten, som 
underskrives og uploade den Ql provsQet – bilag ”2408 Kvartalsrapport 
2024-2” og bilag ”2408 Budget formål 2024-2” 

5. Om Årsmødet 31/5-2/6 i Landsforeningen v/ Birthe og Bente 

6. Valg Ql menighedsråd i år 2024 info v/ Anders 

7. Nyt / siden sidst fra præsterne, kirkeværgen, formanden, næsdormanden, 
fra udvalgene, kontaktpersonerne og fra medarbejderne.  

8. Forsatsvinduer Ql kirken, orientering bilag ”2407 forsatsvinduer Qlbud” v/ 
Jens V 

9. Den grønne omsQlling ”bilag 2405 Grønne omsQlling” Vores grønne udvalg 
arbejder med det – status. Udvalget skal komme med en Qlbagemelding 
om arbejdet på ProvsQets eRerårskomsammen for MR og sognets 
medarbejdere 3. september. 

10.Sikkerheden i kirken for medarbejderne v/dem, der evt. vil foreslå Qltag 
eller blot snakke om emnet. 

11.Forslag fra Sankt Ansgar kirke, at vi følges Ql kirkedagene i Silkeborg i 2025 
se bilag ”2408 Kirkedage2025” 

12.Tårnturene. 



13.Forslag: At få et gelænder op Ql alteret Ql venstre, så gangbesværede også 
kan komme op den vej (der er gelænder Ql højre) v/ Jens V 

14.Sognetur Ql Smidstrup med overnatning 21 og 22 februar 2025 – status på 
planlægningen. 

15.Årshjul 2024, seneste opdaterede version – bilag ”2408 Årshjul MR” – 
orientering 

16.Altaner på præsteboligen. Forslag fra ejendommen. Beslutning fra os, om 
vi vil være med. Bilag ”2408 altaner præsteboligen Qlbud” 

17.Næste møde er den 9/10 kl. 17.00. Sidste rådsmøde i 2024 bliver 13/11. 
(Huske på dehe møde diverse Qng på årshjulet, anlægsønsker 2025 mm) 

18.evt. 

Ad.1. Dagsordenen blev godkendt, men der Qlføjes to punkter yderligere: Punkt 18. 
Besked fra kommunen om opsigelse af vores affaldsajentningsaRale. Punkt 19. 
Kuppeludvalget foreslår Erik arkitekterne som rådgivere i den indledende fase af 
projektet. 

Ad.2. Referatet fra menighedsrådsmødet den 29. maj blev taget Ql eRerretning. 

Ad.3. Sahra referent. 

Ad.4. Bente Dahl gennemgik kvartalsrapport 01-01-2024 Ql 30-06-2024 og det 
foreløbige Budget 2024 og menighedsrådet godkendte dem begge. 

Ad.5. Birthe Malmgren og Bente Dahl har deltaget i Årsmødet i Landsforeningen og 
de orienterer fra mødet. Vedligeholdelse af kirkerne var et af de punkter, som stod 
øverst på dagsordenen, hvilket også gjaldt arbejdsmiljøet i Folkekirken. Birthe 
Malmgren understregede arrangementets professionelle ledelse og deltagernes 
store engagement. 

Ad.6. Anders Jørgensen har sat sig ind i alle regler angående valgforsamlingen den 
17. september. Det besluhes, at man vil hænge plakater op om valget i 
udhængsskabene. Valgbestyrelsen mødes sammen med FU den 9. september og 
gennemgår de sidste detaljer inden valget. 

Ad.7. Præsterne: Susanne Freddin er blevet valgt ind i bestyrelsen på 
Nybodergården.  



Vi har modtaget mange ansøgninger Ql kirketjenersQllingen. 
Kirkebladet er på vej. 
Der er Qlmeldt 20 konfirmander Ql det nye hold, som starter Ql oktober.  
Kommunen har meddelt, at de ikke vil ændre praksis i forhold Ql de røde 
turistbusser, selvom de er Ql stor gene for både kirken og beboerne omkring kirken.  

Kirkeværgen: I næste uge får vi leveret en ”spærrer”, så vi kan spærre af for turister 
under kirkelige handlinger.  
HandicapliRen er ved at være helt klar Ql at blive taget i brug. Der mangler blot 
justering af liRen.  
Formanden: Bente Dahl har overtaget pladsen i Elevatorlauget. Sidste møde, som 
var sQRende generalforsamling, blev dog aflyst. 
NæsFormanden: Regitze Jensen har travlt med at læse ansøgninger Ql 
kirketjenersQllingen.  
Der har været møde i ProvsQudvalget i juni. Tiny church i Nordhavnen blev drøRet.  
AkGvitetsudvalget: Hele eRerårets program er fastlagt. 
Kontaktpersonen: Orienterer. 
Medarbejderrepræsentanten: Jens Kaas oplæser mail fra kirketjenerne angående 
sikkerhedsforanstaltninger i kirken.  
Menighedsrådet siger god for, at Jens Kaas bevilges klaverundervisning et år mere i 
sQl med året før.  

Ad.8. Jens Vindekilde har indhentet Qlbud på forsatsvinduer i køkkenet og på 
kirketjenerkontoret. På grund af kirkens særlige arkitektur er det meget kostbart. Ole 
Justesen vil få et alternaQvt Qlbud, før man går videre med sagen i provsQet. 

Ad.9. Der orienteres fra det første møde i det grønne udvalg. Man har blandt andet 
haR forbrug af papir, affaldssituaQonen, strømforbrug, alternaQv Ql oasis i 
altervaserne oppe at vende og er allerede nået frem Ql flere gode Qltag.  

Ad.10. Menighedsrådet drøRede sikkerheden for medarbejderne kirken. Man er 
blevet enige om at låse ind Ql sakrisQet. Der har været ajoldt møde med G4, som 
har afgivet et Qlbud. Der arbejdes imidlerQd også på alternaQver Ql deres første 
løsningsforslag sammen med G4. Susanne Freddin forslår at høre andre kirker om 
deres erfaringer. Menighedsrådet siger god for, at FU går videre med sagen.  



Ad.11. Sankt Ansgar kirke har foreslået, at vi følges med dem Ql kirkedagene i 
Silkeborg i 2025. Menighedsrådet Qlsluher sig ideen.  

Ad.12. For øjeblikket har man af sikkerhedsmæssige grunde valgt at skære 
deltagerantallet ved tårnturene ned fra 30 Ql 15 personer. Mikkel Wold foreslår, at vi 
får arrangeret et system eRer Vor Frelser kirkes model, hvor der sidder en person 
ved en skranke på vejen op. Det vil give mulighed for flere besøgende.  

Ad.13. Flere har eRerspurgt et gelænder op Ql alteret Ql venstre. Jens Vindekilde 
taler med smeden i næste uge om etablering af et gelænder magen Ql de andre. 
Menighedsrådet godkender forslaget.  

Ad.14. Sognetur Ql Smidstrup den 21. og 22. februar. Program følger. 

Ad.15. Årshjul omdelt Ql rådet. 
Dato for årets julefrokost: Onsdag den 11. december. Birthe Malmgren er venlig at 
besQlle bord. 

Ad.16. Ole Justesen gennemgår ejendommens altan-forslag for rådet, som han ser 
posiQvt på. Menighedsrådet bakker op om forslaget.  

Ad.17. Næste menighedsrådsmøde er den 9. oktober kl. 17.  

Ad.18. På Folkekirkens intranet lå en besked på Kommunen om opsigelse af vores 
affaldsaRale. Beskeden er imidlerQd blevet taget ned eRerfølgende. Der vil blive set 
på sagen.  

Ad.19. Kuppeludvalget har ajoldt møde. Det foreslås at Erik arkitekterne tages ind 
som rådgivere for projektet i indledningsfasen. Menighedsrådet godkender forslaget. 

Ad.20. Evt. Bente Dahl fortalte, at hun har været hos Røde Kors hovedkontor onsdag 
den 14. august, for at spørge om det virkelig er Røde Kors, der har udgivet et billede 
af Marmorkirken uden at informere os. Og svaret fra dem er ja.  



Bente spurgte dem fordi: Da vi jo har den regel at alle, der fotograferer kirken, for at 
bruge billedet kommercielt, skal have vores Qlladelse, ville det være rimeligt, at også 
Røde Kors kontaktede os før brug af billede af kirken.  


